
Algemene Kerkenraad van de 

Protestantse gemeente Hardenberg-Heemse

Verslag gemeenteavond d.d. 13-06-2023 in de Hessenwegkerk.

Aanwezig:  Henk Meulink (voorzitter), Jan te Bokkel (scriba), Werkgroep Witte of
Lambertuskerk – Dirk van Lenthe, Jenny Welleweerd, Henk Dogger, ds. Pieter Noordmans, Tinus Meilink, Roel 
Schoemaker.
Zie verder de presentielijst van gemeenteleden.

1. Opening
Dhr. Henk Meulink heet iedereen van harte welkom. Afspraak is om twee keer per jaar een 
gemeenteavond te houden. Goed om te zien dat er meer mensen zijn dan in januari.
Hij leest voor ons uit Handelingen 4 : 32: ...De mensen die in Jezus gingen geloven, waren één van 
hart en ziel. En niemand zei dat iets alleen van hemzelf was. Iedereen deelde alles met de anderen. ...
Daarop volgt een korte overdenking over de eerste gemeente, waar de gelovigen alles met elkaar 
delen. Hij gaat voor in gebed.

Inleiding
Bij elk onderwerp is er de gelegenheid om vragen te stellen.
Bij vragen krijgt u de microfoon, vertelt u uw naam en stelt u uw vraag, zodat de mensen thuis ook 
het gesprek kunnen volgen.

2. Financiële situatie van de PG Hardenberg-Heemse
Henk Dogger: zie betreffende presentatie
Het resultaat 2022 viel € 68000 hoger uit – zie verklaring
Energiemaatregelen zijn effectief gebleken.
De meerjarenbegroting zal meer dekkend zijn, dat wil zeggen met een minder structureel 
begrotingstekort. 

Harry Overweg: hoe is de situatie rond het afsluiten van een nieuw energiecontract?
Er wordt binnen PKN nagedacht over langjarig contract (5 jaar ipv 3). Er komt in augustus 
duidelijkheid over nieuwe contractmogelijkheid voor een contract voor 3 jaar, waarvan waarschijnlijk 
gebruik gemaakt zal worden.

Ina Ramaker: De meerjarenbegroting ziet er positief uit: Kan dat dan ook resulteren in bijvoorbeeld 
een formatie van 4 predikanten en 2 kerkelijk werkers?
Niet alles is op dit gebied in beton gegoten, het was nodig om vooral met een denkrichting te werken.
Financiële stukken (onder andere de jaarrekening 2022) komen op de website.

3. Formatie predikantsplaatsen, kerkelijk werkers en kosters
Henk Meulink: zie betreffende presentatie

Marco van Baardwijk: Wat zijn de regels voor kerkelijke werkers rond het toedienen van sacramenten 
en preeklicenties?
Er is nog steeds een landelijke discussie over wat ze wel of niet mogen. Er zijn wel principebesluiten, 
maar die moeten veelal nog uitgewerkt worden. We zoeken voortdurend naar een praktische 
werkbare invulling van deze materie.

Bart Jonkers: Hoe is het formatie-plan tot stand gekomen?
Er is gekeken naar de huidige situatie: beschikbaarheid en mogelijkheden. Ook wordt er gewerkt aan 



een nieuw beleidsplan met diverse opties, zoals doorgaan met het huidige beleid of bijvoorbeeld 
kiezen voor een team van pastores.
Bart Jonkers: Zou het niet logischer zijn om eerst een beleidsplan te maken en dan te kijken naar de 
invulling met mensen?
Inderdaad, maar de huidige situatie vroeg om een andere aanpak. Een belangrijke kanttekening is dat
de streefformatie niet vastligt en kan wijzigen als het beleidsplan en toekomstige ontwikkelingen 
andere opties wenselijk maken.

4. Het plan voor aanpassingen aan de Witte of Lambertuskerk
Dirk van Lenthe (voorzitter werkgroep) – zie betreffende presentatie
Een belangrijke voorlopige conclusie: Het is nu nog niet gelukt om een eindplan te presenteren

Roelie Brink: Wat gaat er gebeuren met de huidige preekstoel WoL-kerk?
Hij blijft in de kerk, maar niet functioneel.
Er komt voldoende plek voor scootmobiels en rolstoelen. Er zullen wat banken verdwijnen, daar 
ontstaat voldoende ruimte.

Gerda Kappert: Stel dat de monumentencommissie alles afwijst, wat dan – is daar ook al een plan 
voor? 
Dat is niet aan de orde, de Monumentencommissie wil constructief meewerken.

Jan Odink: de toegankelijkheid en functionaliteit van de WoL-kerk staat onder druk. Kan het zo wel 
doorgevoerd worden?
Er is op dit gebied veel deskundigheid in de werkgroep aanwezig. De geldende voorschriften worden 
nageleefd. De kerk wordt zeker voor iedereen toegankelijk.

5. Buiten gebruik stellen van de Hessenwegkerk
Henk Dogger vertelt over het proces dat op dit gebied doorlopen wordt onder begeleiding van 
landelijk kerkrentmeester Luuk ten Hooven. Er komt een taxatierapport. De taxatiewaarde blijft 
vertrouwelijk!

Neeltje Jonkers: Er is specifiek geld geoormerkt voor de verbouwing van de WoL-kerk?
Er is 1 miljoen beschikbaar gesteld voor de verbouwing van de WoL-kerk. Een legaat van ongeveer 
vier ton is een onderdeel van dat budget.

Robbert de Perk: De vroegere gereformeerde kerk in Nijverdal /Hellendoorn is verkocht aan een 
projectontwikkelaar, die dat gebouw nu gebruikt als opslagplaats. Hebben jullie nagedacht over een 
mogelijk nee wanneer dit kan gebeuren?
Als Kerk/College van Kerkrentmeesters gaan we in principe voor de hoogste opbrengst. Maar we 
hebben wel eisen/ideeën. We vragen ons af hoe ver onze macht reikt om dit ook in de toekomst 
(geheel) veilig te stellen. Als het gebouw als kerkgebouw voort kan blijven bestaan, heeft dat onze 
voorkeur.

Piet van Weerden: Projectontwikkelaar heeft idee voor groot en attractief appartementencomplex en 
biedt veel geld. Wat is jullie reactie dan?
Het is niet onze verwachting dat er veel woningen gebouwd kunnen worden en dat er op dit gebied 
een hoge prijs geboden zal worden. De burgerlijke gemeente Hardenberg kijkt en beoordeelt mee.
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6. Stadskerk
Bart Jonkers
De werkgroep bestaat uit een mix van ouderen en jongeren
Een korte impressie van “Stadskerk”:

Roelie Brink: Er is een platform van kerken: iedere morgen van 10.00 tot 12.00 uur is de Höftekerk 
open. Regelmatig is er een predikant aanwezig en op zaterdag een organist.

Bart Jonkers: projectgroep presenteert een eindplan Stadskerk op 28 juni aan Algemene Kerkenraad. 
De vraag: “Hoe verder” is dan aan de Algemene Kerkenraad.

7. Beleidsplan
Henk Meulink – zie betreffende presentatie
In september zal  gemeenteadviseur Jan Boer een brainstormsessie met de Algemene Kerkenraad en 
een afvaardiging van wijkkerkenraden houden. Hij begeleidt ons bij het schrijven van een nieuw 
beleidsplan – met behulp van een daarvoor in het leven te roepen commissie.
Als u vindt dat er iets moet worden opgenomen in het nieuwe beleidsplan, laat het ons weten.

Vraag Jan Mulder: Zouden we niet gaan samenwerken met Nederlands Gereformeerde Kerken (NGK) 
en is een financiële investering in onze gebouwen dan nog wel verantwoord?
Het is verheugend om te constateren dat de vrijgemaakten opgegaan zijn in dit verband en we staan 
zeker open voor een constructieve samenwerking.

Jan Wendt doet een ernstig beroep om de huidige wijkstructuur in tact te houden, het is belangrijk 
om elkaar in de wijken te kunnen blijven ontmoeten!

Cor Blok: Jezus heeft geen gemeente of kerk gesticht. Hij had een woord voor de wereld. Hebben wij 
dat ook?
Henk Meulink verwijst hierbij naar de opening met het verhaal van de eerste gemeente die : zie 
openingswoord over eerste gemeente waar iedereen met elkaar wilde delen en wat voor een ander 
over had. 
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7. Sluiting

ds. Pieter Noordmans sluit de vergadering af met een dankwoord aan alle belangstellenden voor de 
komst en de interesse. Dank ook aan de medewerkers die deze avond mogelijk maakten. Hij gaat ons 
voor in gebed. We sluiten af met Lied 248: De dag door uw gunst ontvangen’. Martijn van Breden 
begeleidt ons op de piano.
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